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摘要 对关系抽取技术研究概况进行总结。在回顾关系抽取发展历史的基础上，将关系抽取研究划分为两个阶段：面向特定领域的关系

抽取研究和面向开放互联网文本的关系抽取研究。在分析相关文献的基础上，总结出两个研究阶段的技术路线：面向特定领域的关系

抽取技术以基于标注语料的机器学习方法为主；面向开放互联网文本的关系抽取则根据不同任务需要，采取基于启发式规则的方法或

者基于背景知识库实例的机器学习方法。
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Abstract： The paper summarizes the research of relation extraction techonology. It firstly gives a brief overview 

of relation extraction,and divides the research into two phases: the relation extraction in specific domains and the 
relation extraction of Web text. Then,analyzes the major methodologies of the two phases: the relation extraction 
in specific domains mainly uses machine learning methods with annotated corpora, while the relation extraction of 
Web text uses rule-based methods or distant supervision methods according to different demands. 
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